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U OVOM BROJU DONOSIMO:

GODINU DANA NAKON OSNIVANJA VATROGASNE ZAJEDNICE OPĆINE PODGORAČ

Goran Đanić: Svi odgovorni ljudi trebaju raditi u 
korist razvoja vatrogastva, a ne ga opstruirati 
Općina Podgorač, ali i ja osobno kao općinski načelnik, već godinama pridajemo značaj i financiramo 
razvoj vatrogastva u podgoračkoj općini. To je jasno vidljivo po tome što smo sve napravili proteklih 
godinama u svim društvima naše općine. To vidi velika većina mještana u svim općinskim naseljima, pa 
tako i mještani Stipanovaca. Neozbiljni pokušaji opstruiranja dijela trenutačnog vodstva DVD-a Stipanovci 
dugoročno štete ponajviše ugledu vatrogastva u Stipanovcima koje ima tradiciju više od 90 godina – ističe 
općinski načelnik Đanić                                                                                                                                    Stranice 4-5

ZAPOČEO PROJEKT »ZAŽELI ZAJEDNO – IV« U OPĆINI PODGORAČ

Zaposlene dugotrajno 
nezaposlene žene
Cilj je ostvaren, a to je pomoć osobama starije životne dobi i osobama s invali-
ditetom te, naravno, zapošljavanje 27 novih djelatnika. Nepostojanje ustanova 
koje pružaju skrb starima i nemoćnim te osobama u nepovoljnom položaju na 
području Općine Podgorač, kao i nedostupnost adekvatnih ustanova krajnjim 
korisnicima projekta, zbog finacijskih i zdravstvenih razloga, preduvjeti su za 
održivost projekta – istaknuo je načelnik Đanić

90. GODINA DOBROVOLJNOG 
VATROGASNOG DRUŠTVA KRŠINCI

Čestitke na vrijednim 
ostvarenjima

Stranica 5

NK SLOGA IZ PODGORAČA 
OSVOJILA JE TITULU PRVAKA  
2. ŽNL NAŠICE

»I kad gubi i kad vodi – 
Sloga se voli!«

Stranica 9

OSMAŠI SVEČANO ISPRAĆENI

Najboljima općinske 
nagrade

Stranica 11

Prvog dana svibnja, Općina 
Podgorač je započela proved-
bu aktivnosti u sklopu pro-
jekta »Zaželi Zajedno – IV«, 
u okviru Programa »Zaželi 
– prevencija institucionali-
zacije«, u suradnji sa Mini-
starstvom rada, mirovinskog 
sustava, obitelji i socijalne 
politike i Hrvatskim zavodom 
za zapošljavanje, Ured za fi-
nanciranje i ugovaranje pro-
jektata Europske unije. 

Istoga dana s radom su počeli 
voditelj i koordinator projek-
ta. Ukupna vrijednost projekta 
je 1.237.500,00 eura, a u cije-
losti je financiran sredstvima 
Europske unije iz Europskog 
socijalnog fonda plus u okviru 
Programa Učinkoviti ljudski 
potencijali 2021. – 2027. Cilj 
projekta je zapošljavanje 25 
žena koje su u nepovoljnom 
položaju na tržištu rada, sa 
zadatkom da se na području 
Općine Podgorač skrbe o sta-
rijim i nemoćnim osobama te 

osobama u nepovoljnom po-
ložaju. 

27 zaposlenih i 150 
korisnika
U sklopu projekta, 3. lipnja 
su potpisani ugovori o radu 
na 33 mjeseca s 25 žena, koje 
su uglavnom dugotrajno neza-
poslene i nižeg obrazovanja. 
Na ovaj način Općina Pod-
gorač pridonijela je promica-
nju socijalnog uključivanja i 

integraciji teško zapošljivih 
žena koje imaju ograničene 
mogućnosti na trenutnom tr-
žištu rada. Provedba projek-
ta će, osim navedenog, imati 
znatan psihološki učinak na 
žene koje su ciljana skupina 
projekta jer će se potaknuti 
osjećaj društvene korisnosti, 
što će dovesti do povećanja 
samopouzdanja i motivacije.

(NASTAVAK NA STRANI 2.)

Nečelnik Đanić prigodom potpisivanja ugovora o zapošljavanju  
27 žena
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NASTAVAK VRIJEDNIH RADOVA

Izgradnja kanalizacije u Stipanovcima

NAČELNIKOVO PITANJE ŽUPANU 

Vratite dozvoljenu 
brzinu kretanja vozila 
na županijskoj cesti 
Župan Osječko-baranjski Mato Lukić održao je krajem lipnja 
redoviti sastanak s gradonačelnicima i načelnicima s područ-
ja Osječko-baranjske županije. Na dnevnom radu je bilo pet 
tema, a to su zakonska regulativa o upravljanju nekretninama u 
vlasništvu Republike Hrvatske na području Osječko-baranjske 
županije, primjena uredbe o načinu ocjene i postupku odobra-
vanja investicijskih projekata, sufinanciranje linijskog prijevo-
za putnika, mogućnost financiranja putem financijskog instru-
menta »Urbani razvojni fond« i ostalih instrumenata HBOR-a 
te postavljanje uspornika na cestama u nadležnosti Županijske 
uprave za ceste Osječko-baranjske županije.

Općinski načelnik Goran Đanić je, između ostalih pitanja žu-
panu, uputio i pitanje vezano za revidiranje brzine vožnje na 
županijskoj cesti Podgorač – Budimci – Poganovci koja je spu-

štena sa 70 na 50 km/h, te je zatražio da se dozvoljena brzina 
kretanja vozila vrati na prijašnju. Predloženo je da se napravi 
radna skupina koju bi činila Županijska uprava za ceste, Op-
ćina Podgorač te Uprava policije. Načelnik Đanić također je 
istaknuo po tom pitanju, nakon iznošenja analize Županijske 
uprave za ceste, kako nigdje na području Osječko-baranjske 
županije nije smanjena brzina kretanja vozila, osim na podru-
čju Općine Podgorač.

ZAPOČEO PROJEKT »ZAŽELI ZAJEDNO – IV« U OPĆINI PODGORAČ
(NASTAVAK S 1. STRANICE)

Novozaposlenih 25 žena brine o 150 kraj-
njih korisnika s područja općine Podgorač. 
Korisnici su osobe starije životne dobi i/
ili osobe s invaliditetom kojima je nužno 
potrebna pomoć u obavljanju svakodnev-
nih životnih potreba kao što su: održavanje 
čistoće stambenog prostora, pomoć u pri-
premi obroka u kućanstvu korisnika, briga 
o higijeni i osobnom izgledu, pratnja i po-
moć u različitim socijalnim aktivnostima, 
pružanje psihosocijalne podrške kroz raz-
govor i druženje i dr. Na ovaj način će se 
poboljšati kvaliteta života starijih osoba i/
ili osoba s invaliditetom koje se teško skr-
be o sebi i vlastitom kućanstvu.

Zadovoljstvo projektom
Općinski načelnik Goran Đanić izrazito je 
zadovoljan projektom, a pogotovo iznosom 
od 1.237.500,00 eura, koji je u cijelosti fi-
nanciran iz Europskog socijalnog fonda 
plus, te ga raduje što će se taj iznos uložiti 

u ruralno područje kao što je Općina Pod-
gorač. 

– Cilj je ostvaren, a to je pomoć osobama 
starije životne dobi i osobama s invalidi-
tetom te, naravno, zapošljavanje 27 novih 
djelatnika. Nepostojanje ustanova koje 

pružaju skrb starima i nemoćnim te oso-
bama u nepovoljnom položaju na podru-
čju Općine Podgorač, kao i nedostupnost 
adekvatnih ustanova krajnjim korisnicima 
projekta, zbog finacijskih i zdravstvenih 
razloga, preduvjeti su za održivost projekta 
– istaknuo je načelnik Đanić.

Zasluga općinskog načelnika
Voditeljica projekta za Općinu Podgorače 
je Biserka Lehki, a koordinatorica je Sil-
vija Špoljarić.

– Prema našem dosadašnjem iskustvu, 
korisnici su jako zadovoljni jer im je to od 
velike pomoći. Konkretno se radi o brojnim 
poslovima kao što je nabavka potrepština 
iz prodavaonica, odlazak u ljekarnu po po-
trebne lijekove, za pospremanje po kući, 
pripremanje obroka i, ono što je mnogima 
jako važno – druženje i razgovaranje. U 
ime nas 27 zaposlenih, kao i u ime 150 ko-
risnika ovoga projekta, zahvaljujem svima 
koji su nam to omogućili i koji su se zalagali 
da ovakav projekt ponovno dođe u Općinu 

Podgorač. Najveću zaslugu svakako ima 
općinski načelnik Goran Đanić koji se iz-
borio da naša općina dobije ovaj vrijedan 
projekt – objasnila je voditeljica Lehki.

Biserka Lehki i Silvija Špoljarić

Tijekom ljeta su nastavljeni radovi na izgradnji su-
stava odvodnje otpadnih voda, odnosno kanalicije 
na području naselja Stipanovci. 

Još preostaje ugradnja tlačnih pumpi kako bi sustav 
kanalizacije u naselju Stipanovci bio završen.

- Nadamo se kako će čitav posao biti završen naj-
kasnije početkom iduće godine, ali sve je vezano 
uz izgradnju kolektora, odnosno pročistaća. Radi se 
izuzetno zahtjevnom projektu vrijednom više od tri 
milijuna eura. Vrlo skoro očekujemo početak rado-
va, a riječ je u potpunosti o europskim sredstvima. 

Uz to bi trebalo krenuti s izgradnjom kanalizacijskog 
sustava za naselje Razbojište – objasnio je općinski 
načelnik Goran Đanić.
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VATROGASNE INTERVENCIJE I MJERE UOČI ŽETVENE SEZONE

Uspješne intervencije

Brzom i uspješnom intervencijom spašena obiteljska kuća
Načelnik Općine i načelnica Stožera 
prigodom obilaska vatrogasnih društava

Od početka travnja, pa do pred kraj srpnja, 
zabilježeno je pet ozbiljnih vatrogasnih inter-
vencija koje su ponajviše ostvarili člkanovi 
stožernog općinskog društva – DVD Pod-
gorač. U dijelu intervencija, u pomoć su im 
uskočili i članovi DVD Kršinci. Konkretno, in-
tervencije su zabilježene 8. travnja, 18. svib-
nja, te 8., 16. i 19. lipnja. 

Ugrožena obiteljska kuća
Najzahtjevnije je bilo upravo tijekom ove 
posljednje intervencije. Naime, 19. lipnja u 
14:37 sati vatrogasci DVD-a Podgorač zapri-
mili su dojavu Centra 112 o požaru otvorenog 
prostora u ulici J. J. Strossmayera u Podgo-
raču. U intervenciji je sudjelovalo sedam va-
trogasaca članova DVD-a Podgorač i DVD-a 
Kršinci. Brzom intervencijom vatrogasaca po-
žar je lokaliziran i ugašen u 15:30 sati, te je 
spriječeno širenje požara na obiteljsku kuću 
koja je bila ugrožena. Na svim ovim interven-
cijama ukupno je sudjelovalo 36 vatrogasaca. 

Konkretno, u tim su intervencijama sudjelova-
li slijedeći vatrogasci: Stevo Patajac, Zvonko 
Kuruc, Željko Moguš, Damir Pastvečko, Dani-
jel Vidačić, Josip Mojzeš, Tomica Mojzeš, Go-
ran Đanić, Darije Đanić, Domagoj Greganić, 
Dejan Kučić, Boris Greganić, Davor Laslavić, 
Miroslav Štefančić, David Štefančić, Zdravko 
Štefančić, Damir Štefančić i Vlado Prišć. Na-
ravno, neki od njih su više puta sudjelovali na 
rečenim intervencijama.

Mjere uoči žetve
Sredinom lipnja, općinski načelnik Goran Đa-
nić i načelnica Stožera civilne zaštite Općine 
Podgorač Ljiljana Grbić obišli su sve vatro-
gasne postrojbe na području Općine Podgo-
rač. Razlog obilaska je provedba programa 
aktivnosti zaštite od požara radi početka že-
tvene sezone. 

Vatrogasna društva na području Općine Pod-
gorač dužna su po zapovjedi vatrogasnog 
zapovjednika Osječko-baranjske županije 

Zorana Pakšeca osigurati punu pripravnost 
ljudskih i tehničkih potencijala. Od početka 
do završetka žetvenih radova u središnjoj 
vatrogasnoj postrojbi mora se provoditi de-
žurstvo od 0 – 24 sata, a u ostalim društvi-
ma od 09 – 21 sat. Sva dežurstva se trebaju 
obavljati u vatrogasnom spremištu u radnoj 
odori s oznakama Dobrovoljnog vatrogasnog 
društva, te samo vatrogasci koji udovoljavaju 
uvjetima iz članka 41. Zakona o vatrogastvu.

Srećom, žetvena sezona je protekla bez po-
trebe za vatrogasnim intervencijama.

Doprinos vatrogasaca  
u zajednici
Pored redovitih vatrogasnih aktivnosti, 
podgorački vatrogasci ovog su proljeća 
aktivno sudjelovali u sigurnom prijevozu 
djece u sklopu projekta predškole. Tako-
đer, članovi DVD Podgorač aktivno su 
prijevozom potrebnih materijala pomagali 
ostvarenje mjesnih manifestacija kao što 
je bio Uskrsni stol u Podgoraču i Stol u 
žetvi.

SA SJEDNICA OPĆINSKOG VIJEĆA OPĆINE PODGORAČ

Usvojena brojna izvješća Dragotin – 
Vatrogasno 
hodočašće
Zajedno s brojnim druš-
tvima Osječko-baranj-
ske i Brodsko-posavske 
županije, i vatrogasci iz 
DVD-a Vuka Razbojište i 
DVD Kršinci, pohodili su 
12. svibnja 9. Vatrogasno 
hodočašće u marijansko 
svetište Gospe Dragotin-
ske u Dragotinu. 

U Podgoraču je 7. svibnja održana 17. sjednica 
Općinskog vijeća Općine Podgorač. Vijećnici su 
jednoglasno prihvatili izvješće o radu davatelja 
usluge sakupljanja komunalnog otpada za 2023. 
godinu. Izvješće je pojasnio predstavnik tvrtke 
Našički park, Hrvoje Šleder. 

Nadalje, vijećnici su prihvatili i prijedlog go-
dišnjeg izvještaja o izvršenju Proračuna Opći-
ne Podgorač za razdoblje od 1. siječnja do 31. 
prosinca 2023. godine. Prihodi i primici Općine 
Podgorač u 2023. godini ostvareni su u iznosu 
od 1.426.940,10 eura što je 92,29 posto godiš-
njeg plana, a ukupni proračunski rashodi su iz-
vršeni u iznosu od 1.196.849,77 eura ili 77,41 
posto od plana. 

Na svibanjskoj su sjednici prihvaćena i izvješća 
o izvršenju Programa javnih potreba u sportu, 
kulturi i socijalnoj skrbi Općine Podgorač u 
2023. godini kao i izvješća o izvršenju Programa 
održavanja komunalne infrastrukture i Programa 
građenja komunalne infrastrukture za 2023. go-
dinu. U utorak, 9. srpnja održana je redovita, 18. 
sjednica Općinskog vijeća Općine Podgorač na 
kojoj su vijećnici razmotrili devet točaka dnev-
nog reda. 

Među ostalim, jednoglasno je prihvaćena infor-
macija o stanju obrtništva na području Općine

Podgorač, o čemu je vijećnike upoznao pred-
sjednik Udruženja obrtnika Našice Danijel Pin-
tarić. 

Prihvaćeni su i prijedlozi Odluke o porezima i 
Odluke o izmjenama Odluke o zakupu i kupo-
prodaji poslovnog prostora u vlasništvu Općine 
Podgorač. Vijećnici su prihvatili i prijedlog Od-
luke o izmjenama Odluke o komunalnom do-
prinosu, a kako je napomenuo načelnik Općine 
Goran Danić, radi se o vrlo malim korekcijama. 

Na sjednici prihvaćen je i zahtjev »HEP - Ope-
ratora distribucijskog sustava« d.o.o. Zagreb - 
Elektroslavonije Osijek za sklapanje Ugovora o 
osnivanju prava služnosti.

Sa sjednice Općinskog vijeća
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Goran Đanić: Svi odgovorni ljudi  
trebaju raditi u korist razvoja 
vatrogastva, a ne ga opstruirati 
Općina Podgorač, ali i ja osobno kao općinski načelnik, već godinama pridajemo značaj i financiramo razvoj 
vatrogastva u podgoračkoj općini. To je jasno vidljivo po tome što smo sve napravili proteklih godinama u svim 
društvima naše općine. To vidi velika većina mještana u svim općinskim naseljima, pa tako i mještani Stipano-
vaca. Neozbiljni pokušaji opstruiranja dijela trenutačnog vodstva DVD-a Stipanovci dugoročno štete ponajviše 
ugledu vatrogastva u Stipanovcima koje ima tradiciju više od 90 godina – ističe općinski načelnik Đanić

Prošlo je godinu dana od formalnog ustroja-
vanja Vatrogasne zajednice Općine Podgo-
rač. Što je bio motiv za osnivanjem ovakvog 
oblika vatrogasnog organiziranja i kako je 
protekla prva godina najmlađe vatrogasne 
zajednice u Osječko-baranjskoj županiji, 
razgovarali smo s općinskim načelnikom 
Goranom Đanićem.
Svih pet dobrovoljnih vatrogasnih dru-
štava s područja Općine Podgorač rani-
je je bilo u sklopu Vatrogasne zajednice 
Našice. Zašto ste odlučili osnovati svoju 
općinsku zajednicu?
- Još prije nekoliko godina su se pojavila ta-
kva razmišljanja. Naime, društva s područ-
ja općine Podgorač, djelovala su u sklopu 
Vatrogasne zajednice Našice. Uz naših pet 
društava, u toj zajednici je bilo dvadeset 
društava s područja Grada Našica i općina 
Podgorač, Koška i Donja Motičina, kao i 
JVP Našice. Ukupno, preko 1.200 članova. 
Dakle, jedna prilično velika i brojna za-
jednica u kojoj su se naša društva ponekad 
osjećala poput »trinaestog praseta«.
Stoga su se logično, pojavile inicijative o 
osnutku općinske vatrogasne zajednice. To 
više, jer i aktualni Zakon o vatrogastvu pre-
poruča takve oblike organiziranja. Naravno, 
to se nije moglo ostvariti preko noći. Tre-
balo je ostvariti mnoštvo preduvjeta počev 
od nabavke kvalitetne vatrogasne opreme, 
tehničkih i prijevoznih sredstava, edukacije 
vatrogasaca, primjerenijih vatrogasnih do-
mova... Proteklih nekoliko godina Općina 
Podgorač je uložila jako puno sredstava u 
razvoj vatrogastva u svim postojećim do-
brovoljnim vatrogasnim društvima. Sada 
smo i pred osnutkom šestog društva – onog 
u Budimcima.
Nakon svega toga, Općina Podgorač je pri-
hvatila zahtjeve koji su došli od stožernog 
DVD Podgorač i DVD Kršinci, koji su i 
osnivači Vatrogasne zajednice Općine Pod-
gorač. Za takvu inicijativu imamo uporište 
u zakonu, a potporu smo dobili i od Vatro-
gasne zajednice Osječko-baranjske župani-
je. Osim toga, i Općini je lakše da općinska 
financijska sredstva idu prema Vatrogasnoj 
zajednici Općine Podgorač, koja ta sredstva 
onda dalje distribuira prema društvima i to 
u skladu sa zakonom i potrebama društava.
Nešto više od godinu dana je prošlo od 
osnivanja Vatrogasne zajednice Općine 

Podgorač. Od pet postojećih DVD-a, za-
jednici je pristupilo ono stožerno – DVD 
Podgorač, te DVD Kršinci i DVD Vuka 
Razbojište. U čemu je problem s DVD 
Stipanovci i DVD Kelešinka?
- Zakon o vatrogastvu je jasan, svako do-
brovoljno vatrogasno društvo treba biti 
organizirano kroz neku vatrogasnu zajed-
nicu, a najlogičnije je da to bude u sklopu 
pripadajuće jednice lokalne samouprave 
kao što je općina. Nije to zato da bi se ne-
kom društvu uskratila bilo kakva autono-
mija, jer svako dobrovoljno vatrogasno 
društvo je subjekt za sebe. Takva razina za-
jedničke organiziranosti poput vatrogasne 
zajednice, postoji prvenstveno zbog učin-
kovitog organiziranja vatrogasne djelatno-
sti i pružanja vatrogasne pomoći u zajed-
nici, ali i zbog načina njihova financiranja. 
Uostalom, vatrogasno geslo »Vatru gasi 
– brata spasi« dovoljno govori o značaju 
dobrovoljnih vatrogasnih društava za svo-
ju lokalnu zajednicu i matičnu općinu. To 
više, što od te iste općine kao DVD, očeku-
ješ financiranje. Ta ista općina ti je prote-
klih godina renovirala vatrogasni dom, po-
mogla u nabavci opreme i vozila... K tome, 
nedavno se, nakon što je prostorije DVD-a 
u Stipanovcima posjetila nadležna državna 
inspekcija, saznalo kako tamo više godina 
radi bife »na crno«, da se poslužuje i napla-
ćuje piće osobama koje nisu članovi DVD 
Stipanovci. Od tada se u javnosti pojavi-
la nekakva trakavica o tome kako Općina 
ima nešto protiv DVD-a Stipanovci, a to 
definitivno nije istina. Dapače, evidentno 
kako je taj bife radio vjerojatno i više od 
deset godina na crno. Pri tome su ostvarena 

velika financijska sredstva za koja se uop-
će ne zna gdje i u čijem džepu su završi-
la. Istovremeno, Općina je tijekom godina 
uložila jako puno sredstava u obnovu doma 
u Stipanovcima, Od obnove krova, proče-
lja, stolarije, nabave vatrogasne operativne 
tehnike, sufinancirala nabavu dva kombi-
ja, vatrogasne cisterne, kao i nabavu ostale 
potrebne opreme. I sada, kada se nekoga 
uhvati u ilegalnim radnjima, onda je Opći-
na kriva. Pa, nije Općina godinama držala 
gostionicu u vatrogasnom domu, nego je 
to držala i dopustila neka odgovorna osoba 
u tom DVD-u. No, to je postupak za koji 
su nadležni odgovarajući držani organi i 
službe i ne sumnjam da će se to rasvjetliti. 
Ali, da se razumijemo. Nema Općina ništa 
protiv bifea u Stipanovcima, ali na potpuno 
legalan način. Ako netko tamo želi otvori-
ti bife, Općina će rado pomoći ako za to 
postoje uvjeti. Naravno, taj prostor u tom 
slučaju treba imati zasebna brojila za stru-
ju, vodu i sve ostale nužne priključke kako 
bi mogao samostalno funkcionirati. Raspi-
sat ćemo javni natječaj, pa neka se javi tko 
god ima tržišnog interesa za poslovanjem 
bifea u tom prostoru. Dakle, može! Ali is-
ključivo na potpuno legalan i transparentan 
način, a ne da netko u svoju korist toči piće 
na crno u javnom općinskom prostoru.
U kojoj je sada fazi pristupanje DVD-a 
Stipanovci nadležnoj Vatrogasnoj zajed-
nici?
- Pouzdano ne znam. Imam informaciju da 
je krajem siječnja održana redovita sjedni-
ca Skupštine DVD-a Stipanovci, na kojoj 
nisam bio jer sam bio službeno spriječen. 
Na toj je sjednici navodno rečeno kako ja 
kao općinski načelnik zanemarujem DVD 
Stipanovci. To naprosto nije istina jer se iz 
svakogodišnjeg općinskog proračuna može 
jasno vidjeti koliko općinskih sredstava je 
išlo na račun DVD-a Stipanovci. Kako je 
najednom moguće da Općina i općinski 
načelnik zanemaruju DVD Stipanovci, a 
da su 18 godina dolazile samo pohvale na 
rad načelnika. A, sada kada su uhvaćeni 
u mutnom poslu s bifeom, više najednom 
ne valja niti Općina, niti načelnik. Dakle, 
kada ih je državni inspektorat uhvatio i 
kada su dobili ogromne financijske kazne i 
DVD Stipanovci i odgovorna osoba, odno-
sno predsjednik DVD Stipanovci, onda ne 
valja ni načelnik i Općina. 

Goran Đanić, općinski načelnik



INFORMATIVNI LIST OPĆINE PODGORAČ 5 ׀SRPANJ 2024.

90. GODINA DOBROVOLJNOG VATROGASNOG DRUŠTVA KRŠINCI

Čestitke na vrijednim ostvarenjima
Krajem svibnja u Kršincima je sveča-
nom sjednicom Skupštine, postrojava-
njem vatrogasaca i posvećenjem kipa 
sv. Florijana, obilježeno 90 godina po-
stojanja DVD-a Kršinci. Kao i većina 
dobrovoljnih vatrogasnih društava s po-
dručje općine Podgorač i ovo u Kršinci-
ma posljednjih godina doživljava pravi 
procvat. Pored obnove Vatrogasnog 
doma, nedavno je izgrađena garaža za 
vozila i opremu DVD-a, a i vozni park je 
moderniziran.

Podnoseći izvješće o aktivnostima 
DVD-a Kršinci, predsjednik Društva 
Zlatko Štefančić je istaknuo kako je 
Društvo pored redovnih vatrogasnih ak-
tivnosti, proteklih godina aktivno sudje-
lovalo u pomoći oko poplava u Vukovaru 
i Osijeku, pomogolo u sanaciji i dopre-

manju humantiranje pomoći stradali-
ma od potresa na području Banovine. 
Slične aktivnosti članovi DVD-a Kršinci 
provodili su i u mnogim mjestima pod-
goračke općine kada je trebalo pomoći 
u saniranju posljedica bijučnih poplava 
ili dostavljanja pitke vode u vrijeme veli-
kih suša. Štefančić je na kraju istaknuo 
kako je DVD Kršinci jedno od osnivača 
Vatrogasne zajednice Općine Podgorač.

Pored brojnih nazočnih uglednika, na 
vrijednoj obljetnici kršinačkim vatrogas-
cima je čestitao općinski načelnik Goran 
Đanić, predsjednik Vatrogasne zajed-
nice OBŽ Zdenko Čarapar, zamjenik 
načelnika stožera Civilne zaštite OBŽ 
Mladen Peić, kao i predsjednik Vatroga-
sne zajednice Općine Podgorač Petar 
Đanić.

Kip sv. Florijana u Kršincima

Čestitka načelnika Đanića

Ne jednom sam javno isticao kako je DVD 
Stipanovci jedno kvalitetno vatrogasno 
društvo s puno uspješnih nastupa na broj-
nim natjecanjima i dugom tradicijom. To 
su činjenice isto kao što je činjenica da se 
mora postupati po slovu zakona. I ponov-
no ističem kako su financijska sredstva iz 
općinskog proračuna i ove godine, ali is-
ključivo legalnim putem preko Vatrogasne 
zajednice Općine Podgorač – osigurana i 
za DVD Stipanovci i za DVD Kelešinka. 
Usprkos tome, trenutno vodstvo DVD Sti-
panovci ne želi prihvatiti legalna sredstva 
koja im je Općina osigurala putem Vatro-
gasne zajednice Općine Podgorač. Oni ta 
sredstva ne žele na takav, jedino legalan 
način. Umjesto toga uporno žele prikaza-
ti kako je Općina Podgorač protiv njih. To 
naprosto nije istina!
Nadalje, krajem travnja je održana izvan-
redna Skupština DVD-a Stipanovci na 
kojoj je navodno donešena odluka »o pri-
silnom pristupanju Vatrogasnoj zajednici 
općine Podgorač«. Na tu sjednicu kao op-
ćinski načelnik uopće nisam niti pozvan 
iako bilo logično da se pozove općinski 
načelnik kada se razgovara o pristupu Va-
trogasnoj zajednici Općine Podgorač. 
Što se konkretno dogodilo?
- Mi smo na Općinu dobili nekakav dopis iz 
DVD-a Stipanovci gdje se meni kao općin-
skom načelniku »daje na znanje« kako će se 
oni priključiti Vatrogasnoj zajednici Općine 
Podgorač. To nema nikakve veze s ozbilj-
nom i propisanom procedurom pristupanja 
Vatrogasnoj zajednici Općine Podgorač. 
Od trenutka kada je ustrojena Vatrogasna 
zajednica Općine Podgorač, sama Općina 
u toj proceduri pristupanja nema nikakve 
ovlasti. To je stvar nadležnog zakona i sta-
tuta Vatrogasne zajednice Općine Podgorač 
i njezinih organa, a ne Općine ili općinskog 
načelnika. Ne mogu vjerovati da to nije po-
znato gospodinu Gašiću i ljudima iz vodstva 
DVD-a Stipanovci. 

Dakle, navodi o tzv. prislinom pristupanju 
su, najblaže rečeno – neozbiljni. Opći-
na Podgorač, ali i ja osobno kao općinski 
načelnik, već godinama pridajemo značaj 
i financiramo razvoj vatrogastva u podgo-
račkoj općini. To je jasno vidljivo po tome 
što smo sve napravili proteklih godinama 
u svim društvima naše općine. To vidi 
velika većina mještana u svim općinskim 
naseljima, pa tako i mještani Stipanova-
ca. Neozbiljni pokušaji opstruiranja dijela 
trenutačnog vodstva DVD-a Stipanovci 
dugoročno štete ponajviše ugledu vatro-
gastva u Stipanovcima koje ima tradiciju 
više od 90 godina. A, to je vrijednost koju 
svako treba poštovati. I DVD Stipanovci 
i DVD Kelešinka bi trebali biti sastavni 
dio vatrogasne zajednice ove naše općine. 
Tako je uvijek i bilo. Pripadamo istoj opći-

ni, istom bliskom prostoru i to je prirodno. 
Desetljećima smo jedni drugima pomagali 
u mnogim vatrogasnim situacijama. Zato i 
nije logično da se dio vodstva tih društava 
sada ponaša na način koji se ponaša. Kao 
općinski načelnik sam uvjeren da će vrlo 
brzo oba ta društva biti članovi Vatrogasne 
zajednice Općine Podgorač i da će i njiho-
vi vatrogasci aktivno sudjelovati u vatro-
gasnim intervencijama na području čitave 
općine. To je važno i sa sigurnosnog aspek-
ta jer sustav sigurnosti mora funkcionira-
ti na protupožarnom planu. Ako netko iz 
osobnih razloga u tome ne želi sudjelovati, 
neka se povuče. Bit će netko drugi. Ponav-
ljam, tradicija organiziranog dobrovoljnog 
vatrogastva u Stipanovcima postoji gotovo 
čitavo stoljeće i nema te osobe koja je veća 
i važnija od tako vrijedne tradicije.

Predsjednik VZ Općine Podgorač:  
Ne razumijem postupke kolega iz Stipanovaca
Za komentar ove situacije pitali smo i Petra 
Đanića, predsjednika Vatrogasne zakedni-
ce Općine Podgorač: 

- Mi smo dobili nekakav dopis iz DVD Stipa-
novci, ali to nema veze s formom kakva je 
potrebna za pristupanjem Vatrogasnoj za-
jednici Općine Podgorač. Postoji službena 
procedura o toj stvari. To je jasno propisano 
hrvatskim Zakonom o vatrogastvu. Zaista 
ne znam kako to kolegama iz DVD-a Sti-
panovci nije poznato. Nužan je službeni za-
htjev za pristupanjem temeljem odlukama 
nadležnih tijela DVD-a. Potom slijedi svoje-
vrsna »inventura« čime taj DVD raspolaže. 
Od tehnike, opreme, prostora i, naravno, 
broja članova po službenim kategorijama. 
Dakle, kakvo je uopće stanje u DVD-u i 
kakve su mu potrebe. Zatim treba sazvati 
izvanrednu Skupštinu Vatrogasne zajed-
nice Općine Podgorač koja će raspravlja-
ti o tako podnešenom zahtjevu i donijeti 
odgovarajuću odluku o pristupanju novog 
člana u Zajednicu. Nakon toga se postaje 
punopravnim članom Vatrogasne zajednice 

Općine Podgorač sa svima pravima i obve-
zama. To je normalna i razumna procedura 
prilikom pristupanja bilo kakvom udruženju 
ili zajednici. Podsjećam kako smo još u 
prosincu prošle godine na adresu DVD 
Stipanovci upitili službeni preporučeni 
dopis o tome kako prema slovu zakona 
trebaju podnijeti zahtjev za priključe-
njem Vatrogasnoj zajednici. Nažalost, 
nikakav odgovor nismo dobili sve do 
tog čudnog dopisa s kraja travnja. Uo-
stalom, pa mi se i osobno kao kolege vatro-
gasci jako dobro i dugo poznajemo i zaista 
ne vidim razloga za takvim neozbiljnim po-
našanjem. Umjesto toga, iz DVD-a Stipa-
novci odmah su zatražili i »svoja« financij-
ska sredstva. Stvarno ne znam kako netko 
to očekuje od Zajednice čiji uopće još nije 
član. Općina je u svom proračunu osigura-
la sredstva za sva dobrovoljna vatrogasna 
društva i ona su proslijeđena Vatrogasnoj 
zajednici Općine Podgorač. No, kako ih 
proslijediti nekome tko nije član Vatrogasne 
zajednice? Zaista ne razumijem postupke 
kolega iz Stipanovaca. 
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Manifestacija koja je svojim uspjehom potaknula i druge sredine 
Zadnjih godina često ističem kako sam ponosan na činjenicu kako je ova naša manifestacija pota-
knule mnoge u drugim sredinama Osječko-baranjske županije, ali i drugih dijelova Slavonije, da i 
sami organiziraju slične gastro manifestacije. Drago mi je što smo bili začetnici tako nečega – rekao 
je načelnik Đanić

Uskrsni stol iz Bektežća Uskrsni stol iz Bosanskog Broda

Uskrsni stol iz JosipovcaUskrsni stol iz Vladislavaca

Već 14. put u Podgoraču je na 
tzv. Mladi Uskrs, odnosno Bi-
jelu nedjelju, održana gastro 
manifestacija »Uskrsni stol 
u Podgoraču«. Ove godine je 
to bilo 7. travnja u prostori-
ma podgoračkog Vatrogasnog 
centra. Naravno, u organizaciji 
HKD-a »Podgoračani«, te pod 
pokroviteljstvom Općine Pod-
gorač i općinskog načelnika.

Raskoš nošnji i običaja
Sve okupljene pozdravila je 
predsjednica HKD-a »Podgo-
račani« Zdenka Vukomanović 
koja je rekla kako se gostuju-
ći KUD-ovi rado odazivaju 
na ovu manifestaciju i svake 
godine imaju ideje za uskrsne 
stolove. 

– Ovo je manifestacija koja 
doista svakog Podgoračanina 
može učiniti sretnim. Kada po-
gledamo ovoliku raskoš nošnji, 
običaja, jela, stolnjaka, nasmi-
janih lica, mnoštvo male dječi-
ce – mislim da nitko od nas ne 

može ostati ravnodušan. Zato 
svima vama od srca veliko hva-
la. Također, unatoč dobroj volji 
i entuzijazmu svih nas u HKD-
a Podgoračani, svega ovoga ne 
bi bilo niti bez potpore naše 
Općine Podgorač. Stoga zahva-
ljujem našem općinskom na-
čelniku Goranu Đaniću i svim 

općinskim vijećnicima što pre-
poznaju značaj ovakve mani-
festacije – istaknula je Zdenka 
Vukomanović

Zahvala zaslužnima

Manifestaciju je otvorio op-
ćinski načelnik Goran Đanić 
koji je HKD-u »Podgoračani« 

čestitao na organizaciji i rekao 
kako je »Uskrsni stol u Podgo-
raču« na svom početku prije 
14 godina bila jedna od prvih 
gastro manifestacija na ovom 
području.

– Zadnjih godina često ističem 
kako sam ponosan na činjenicu 

Ponosni domaćini – HKD Podgoračani
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Uskrsni stol iz Jelisavca

Raskoš dvorane u Vatrogasnom centru

Kakvi su dojmovi gostiju
Danijel Kubala, Jelisavac
Slovačko kulturno-umjetničko društvo (SKUD) 
»Ivan Brnjik Slovak« iz Jelisavca, stari su gosti 
Podgoračana:
– Uskrsni stol je uglavnom sličan kao i u drugim 
slavonskim mjestima. Uvijek je tu šunka, hren, 
jaja i – tko ima uvjeta i volje – domaći kruh. Nekih 
specifičnih slovačkih jela baš i nemamo, budući 
da smo ovdje već preko 135 godina, pa smo tako i prihvatili navi-
ke okoline. Postoje jedino neki običaji koje su naši stari donijeli iz 
Slovačke. Tako muškarci na Veliki petak za šešir nataknu koprivu 
da ih ne boli glava, djecu se nekada »udariti« mladom šibom »da 
se istjera vraga iz njih« i slično. Inače, SKUD »Ivan Brnjik Slovak« 
iz Jelisavca prvi put je osnovan još prije Drugog svjetskog rata, ali 
kontinuirano radimo od 1968. godine – objašnjava Danijel Kubala, 
predsjednik Matice slovačke iz Jelisavca.

Kata Katić, Vladislavci
– Kao i kod većine Slavonaca, i kod nas u Vla-
dislavcima je šunka kraljica uskrsnog stola. Koli-
ko znam i koliko sam vidjela iz sadržaja izloženih 
uskrsnih stolova, sve je to danas vrlo slično. Naj-
veća je različitost u tome kako su ti naši stolovi 
izgledali ranije, a kako danas. Sada mnogi ljudi ku-
puju gotove ili polugotove proizvode pa ih onda pri-
lagođavaju svojim ukusima. To se najbolje vidi po kruhu i kolačima. 
Rijetki su oni koji danas peku vlastiti kruh, a nekada je gotovo svaka 
seoska kuća imala vlastitu krušnu peć. Što se običaja uz Uskrs tiče, 
uglavnom pratimo crkvena događanja i ono što crkva priprema uz 
uskršnje doba. Kao KUD, njegujemo običaje đakovačkog kraja – 
kaže Kata Katić, predsjednica KUD-a »Dukat« iz Vladislavaca. 

Ivica Glogač, Josipovac
– Prvi put smo u Podgoraču iako smo više puta 
pozivani. A, današnji Josipovac i nije baš neko 
selo s tradicijom. Prije onoga rata, Josipovac je 
bio prvenstveno tzv. švapsko selo. Poslije su došli 
ljudi iz Dalmacije, Like, Zagorja, Bosne i Hercego-
vine, tako da su i običaji od doma do doma različiti. 
No, sve se svodi na šunku, jaja, luk... Bit svega 
je obitelj. Nadalje, Josipovac je zapravo predgrađe Osijeka. To ima 
dobre, ali i loše strane. KUD smo osnovali tek 2011. godine i ne čine 
ga samo stanovnici Josipovca, nego i susjednog Višnjevca, a ima-
mo članove i iz Osijeka. Divim se malim selima u kojima uspjevaju 
održati KUD na životu. Nama gravitira jako puno ljudi, pa imamo 
problema. Pogotovo s mladim ljudima, jer čim krenu u srednju školu, 
folklor i običaji ih baš i ne zanimaju – objašnjava Ivica Glogač, pred-
sjednik KUD-a »Josipovac«.

Duško Bijelić, Bektež
– Već desetak godina blisko surađujemo s KUD-
om iz Podgorača. Mi dolazimo na njihove, a oni 
na naše manifestacije i događanja. Jako se do-
bro nadopunjujemo i suradnja je zaista odlična. 
Treći put smo na Uskrsnom stolu i uvijek je to-
plo, domaćinski i jako se lijepo osjećamo. Što se 
Uskrsnog stola tiče, nema nekih velikih razlika u 
glavnim sadržajima stola. Ali, ipak određenih različitosti ima čal i 
među domaćinstvima u istom selu. Svaka obitelj ima neke svoje 
specifičnosti – kazuje Duško Bijelić, predsjednik KUD-a »Bektež«.

Marica Manoti, Bosanski Brod
– Ni mi nismo prvi put u Podgoraču. Ranije smo 
sudjelovali na Jesenskim noćima, a Podgoračani 
su kod nas u Bosanskom Brodu bili nedavno na 
našem uskrsnom koncertu. Dobro surađujemo i 
zadovoljni smo što je tako. Za raliku od većine 
uskrsnih stolova u Slavoniji, obavezni sadržaj 
našeg uskrsnog stola su džezva, fildžani i mlinci 
za kavu. Kod nas je to dio uskršnje priče. Tako ćemo i ovdje mljeti 
kavu u ručnom mlincu i onda je, naravno, kuhati za sve koji to žele. 
Drugo je uglavnom slično – kaže Marica Manoti, voditeljica KUD-a 
»Brodski biseri«.

kako je ova naša manifestaci-
ja potaknule mnoge u drugim 
sredinama Osječko-baranjske 
županije, ali i drugih dijelova 
Slavonije, da i sami organizira-
ju slične gastro manifestacije. 
Drago mi je što smo bili za-
četnici tako nečega. Stoga za-
hvaljujem HKD-u Podgoračani 
i njihovoj predsjednici Zdenki 
Vukomanović na ustrajnosti i 

trudu koji ulažu da se ova ma-
nifestacija održava svake godi-
ne. Također, želim zahvaliti i 
našim vatrogascima iz DVD-a 
Podgorač koji su u vaša društva 
razvezli dio ovoga što vi danas 
prezentirate – istaknuo je, iz-
među ostalog općinski načel-
nik Goran Đanić.

Predstavnici KUD-ova pred-
stavili su svoje bogate stolove, 
dekoracije, tradicionalna uskr-
sna jela i slastice, pisanice, sta-
re predmete i košare s hranom 
koje su se nosile na posvetu u 
crkvu te neke od uskrsnih obi-
čaja njihovog kraja. Naravno, u 
nastavku su svi nazočni imali 
priliku kušati sve izložene deli-
cije. Također, za dobru atmos-
feru bio je zadužen Tamburaški 
sastav Kontra. 

Sudionici
Uz domaćine – »HKD Pod-
goračani«, ove godine su 
sudjelovali KUD »Brodski 
biseri« iz Bosanskog Broda, 
KUD »Bektež« iz Bekteža, 
SKUD »Ivan Brnjik Slovak« 
iz Jelisavca, KUD »Josipo-
vac« iz Josipovca, te KUD 
»Dukat« iz Vladislavaca.

Nagrađeni
Ocjenjivački sud u sastavu – ravnateljica Zavičajnog muzeja Na-
šice Silvija Lučevnjak, profesorica likovne kulture Sanja Portnar 
i umirovljena profesorica Mirjana Potnar, za najljepši stol oda-
brale su stol KUD-a »Dukat« iz Vladislavaca, najljepši stari pred-
met imao je KUD »Brodski biser« iz Bosanskog Broda, najljepšu 
uskrsnu košaru KUD »Josipovac«, dok je nagrada za najljepšu 
pisanicu pripala je KUD-u »Bektež«.
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U proteklom razdoblju, napustili su nas naši sli-
jedeći donedavni sumještani:

1. Agica Moguš, sahranjena 26. ožujka 2024. 
godine na groblju u Stipanovcima (Svih 
Svetih),

2. Marija Pipek, sahranjena 2. travnja 2024. 
godine na groblju u Kršincima (Sv. Ane),

3. Ančica Horvat, sahranjena 4. travnja 2024. 
godine na groblju u Razbojištu (Sv. Ivana),

4. Slobodan Štrbac, sahranjen 10. travnja 
2024. godine na groblju u Budimcima (Tihi 
gaj),

5. Barbara Vrbošić, sahranjena 12. travnja 
2024. godine na groblju u Kršincima (Sv. 
Ane),

6. Anica Pašić, sahranjena 15. travnja 2024. 
godine na groblju u Podgoraču (Sv. Nikole),

7. Kazimir Lujić, sahranjen 24. travnja 2024. 
godine na groblju u Poganovcima (Sv. Ilije i 
Sv. Ivana Nepomuka),

8. Mara Pinjušić, sahranjena 2. svibnja 2024. 
godine na groblju u Stipanovcima (Svih 
Svetih),

9. Katarina Černjava, sahranjena 10. svibnja 
2024. godine na groblju u Stipanovcima 
(Svih Svetih),

10. Sandra Kovačić, sahranjena 27. svibnja 
2024. godine na groblju u Poganovcima 
(Sv. Ilije i Sv. Ivana Nepomuka),

11. Branko Kovač, sahranjen 10. lipnja 2024. 
godine na groblju u Stipanovcima ( Svih 
Svetih),

12. Marija Moguš, sahranjena 12. srpnja 2024. 
godine na groblju u Stipanovcima (Svih 
Svetih),

13. Marica Miočević, sahranjena 13. srpnja 
2024. godine na groblju u Podgoraču (Sv. 
Nikole).

PREMINULI SUMJEŠTANI

Do zaključenja ovog broja Informativnog lista 
Općine Podgorač, na području općine rođeno je 
deset naših novih sumještana. Njihovim je rodi-
teljima iz općinskog proračuna isplaćena pomoć 
za novorođeno dijete u iznosu od 150 eura.
– Sofia Stojaković, rođena 26. ožujka 2024. 

godine, kćerka Josipa i Darie iz Budimaca,
– Iris Džanija, rođena 15. ožujka 2024. godine, 

kćerka Ivice Džanije i Ane Velić iz Budimaca,
– Borna Radaković, rođen 4. travnja 2024. 

godine, sin Davora Radakovića i Anite Franj-
ković iz Poganovaca,

– Jana Udurović, rođena 23. travnja 2024. go-
dine, kćerka Elvisa Udurovića i Matee Lončar 
iz Budimaca,

– Dora Kovač, rođena 26. travnja 2024. godi-
ne, kćerka Dražena Kovača i Antonije Veber 
iz Stipanovaca,

– Adam Puhanić, rođen 16. svibnja 2024. go-
dine sin Marka i Marije iz Stipanovaca,

– Teo Stojčević, rođen 20. svibnja 2024. godi-
ne, sin Mladena Stojčevića i Antonije Horvat 
iz Budimaca,

– Dražen Đanija, rođen 28. svibnja 2024. go-
dine, sin Ivice Đanije i Adrijane Parapatić iz 
Podgorača,

– Lorena Humplik, rođena 21. lipnja 2024. go-
dine, kćerka Ante Humplika i Ivone Varga iz 
Podgorača,

– Teo Udurović, rođen 25. lipnja 2024. godine, 
sin Nade Udurović iz Podgorača.

Roditeljima čestitamo, a djeci želimo sretno i 
zdravo djetinjstvo.

NAŠI NOVI SUMJEŠTANI

TRODNEVNO SLAVLJE I MLADA MISA U ŽUPI SVETOG  
NIKOLE BISKUPA

Još jedan svećenik iz Podgorača

Detalj s Mlade mise u Podgoraču

Početkom srpnja u Podgoraču je održano 
trodnevno slavlje i Mlada misa u čast no-
vog svećenika koji je porijeklom upravo iz 
Podgorača, odnosno iz Klenika.
Riječ je o Silviju Jakšetiću, rođenom u 
Našicama, s prebivalištem u Podgoraču, 
od oca Luke i majke Agate r. Bukal. Ima i 
starijeg brata Julija.
Sakrament krštenja primio je u župi sv. 
Antuna Padovanskog u Našicama. Sakra-
mente Prve Pričesti i Svete Potvrde primio 
je u župi sv. Nikole Biskupa u Podgoraču. 
Osnovnu školu završio u Podgoraču, a sred-
nju Industrijsku-obrtničku školu u Našica-
ma. Nakon toga je studirao i živio u Zagre-
bu.
Kako navodi u Biografiji ređenika Riječ-
ke nadbiskupije za 2024. godinu, »u to 
vrijeme u njemu se javlja pitanje što je 
Božja volja za njegov život i tada po mi-
losti Božjoj u njemu se javlja otvorenost 
da služi Bogu na način na koji to Bog želi. 
Upoznavajući sve više duhovnost i kariz-
mu zajednice, te ražaren primjerom nese-
bične ljubavi don Josipa i majke Jozefine 
prema svakoj duši, u srcu osjeća poziv da 
želi Boga izbliza nasljedovati kao svećenik 
u duhovnosti ove zajednice, te postaje član 
duhovne obitelji OMNIA DEO« – (javno 
vjerničko društvo Omnia Deo – op.a.).
U svibnju 2018. godine riječki nadbiskup 
Ivan Devčić prima ga za bogoslova Ri-
ječke nadbiskupije, a iste godine upisuje 
Katolički bogoslovni fakultet, Teologija 
u Rijeci. Poslije četiri godine formacije 
u bogoslovnom sjemeništu gdje je primio 
službe ad missio, lektorat i akolitat i pet 
godina studija na Teologiji u Rijeci, di-
plomirao je u rujnu 2023. i stekao zvanje 
magistar teologije. Mlada misa održana je 
13. srpnja u Podgoraču. Kao đakon, pasto-
ralnu je praksu stjecao u župi u Crikvenici, 
a nakon svećeničkog ređenja dobio je slu-
žbu župnog vikara također u župi Uznese-

nja Blažene Djevice Marije u Crikvenici, 
te kao svećenik djeluje u Riječkoj nadbi-
skupiji i član je javnog vjerničkog društva 
Omnia Deo.
– U čast našeg mještanina, mladog sveće-
nika Silvija Jakšetića u našoj župi sv. Ni-
kole Biskupa, organizirali smo trodnevnu 
pripravu koja je svoj vrhunac imala odr-
žavanjem Mlade mise 13. srpnja. U svemu 
su sudjelovali svećenici koji pripadaju jav-
no vjerničkom društvu Omnia Deo, lijepi 
je bio odaziv naših vjernika, a kao gosti su 
došli i vjernici iz Crikvenice. Želim izrazi-
ti i zahvalnost Općini Podgorač, kao i op-
ćinskom načelniku Goranu Đaniću, koji 
su pružili nesebičnu logističko-tehničku 
pomoć prigodom organizacije ovoga do-
gađaja – istaknuo je podgorački župnik 
vlč. Željko Benković, a riječima zahvale 
Općini i općinskom načelniku pridružio se 
i mladomisnik Silvije Jakšetić.
Na kraju, valja podsjetiti kako je slična 
svečanost Mlade mise u Podgoraču održa-
na prije 22 godine također za jednog Pod-
goračanina – Josipa Vračarića, koji sada 
obnaša dužnost župnika u Crncu.

Mladomisnik Silvije Jakšetić u društvu 
župnika Benkovića i načelnika Đanića
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NK SLOGA IZ PODGORAČA OSVOJILA JE TITULU PRVAKA 2. ŽNL NAŠICE

»I kad gubi i kad vodi – Sloga se voli!«
Prvi put nakon 57 godina Sloga je igrala kvalifikacijske utakmice za ulazak u viši rang natjecanja. Stoga, 
kao općinski načelnik, čestitam ekipi i čitavom klubu na ovom vrijednom ostvarenju koji se skoro poklo-
pio sa stogodišnjicom osnivanja kluba. S ekipom iz Bizovca smo igrali kvalifikacije. Izgubili smo, ali česti-
tam ekipi Sloge na osvojenom prvom mjestu i prilici da sudjeluju u kvalifikacijama – kaže načelnik Đanić

Nekoliko dana uoči velike eu-
ropske nogometne euforije, pra-
va nogometna groznica tresla je 
i Podgorač. Naime, 24. svibnja 
na igralištu NK Sloge u Podgo-
raču igrala se posljednja utakmi-
ca protekle nogometne sezone. 
Već nekoliko kola ranije, sve je 
bilo jasno – podgoračka Sloga 
bit će prvak 2. ŽNL Našice!

To je potvrdila i ta posljednja 
utakmica u kojoj je Sloga po-
bijedila Croatiu iz Velimirovca 
rezultatom 2:1. Ukupno, Sloga 
je sezonu završila s 59 bodova 
i impresivnom gol-razlikom 
79:21.

I, nakon posljednjeg sučevog 
zvižduka, krenulo je veliko 
slavlje Slogaša i njihovih broj-
nih navijača i simpatizera. Ne 
treba ni spominjati kako je 
slavlje trajalo duboko u noć.

Vrlo brzo Slogaši su saznali 
kako su za dvije kvalifikacijske 
utakmice za popunu 1. ŽNL 
OBŽ, dobili opasnog protivni-
ka – NK BSK iz Bizovca. Me-
đutim, obje utakmice, Slogaši 
su izgubili. 

Sportski porazi nikada nisu 
ugodni, ali ostaje spoznaja 
kako je ova generacija igrača 
NK Sloge ostvarila rezultat se-
zone kakav dugo nije viđen u 
Podgoraču. Naime, prema do-

stupnim podacima, posljednji 
takav uspjeh Sloga je ostvarila 
prije više od pola stoljeća.

– Prvi put nakon 57 godina 
Sloga je igrala kvalifikacijske 
utakmice za ulazak u viši rang 
natjecanja. Stoga, kao općin-
ski načelnik, čestitam ekipi i 
čitavom klubu na ovom vrijed-
nom ostvarenju koji se skoro 
poklopio sa stogodišnjicom 
osnivanja kluba. S ekipom iz 
Bizovca smo igrali kvalifika-
cije. Izgubili smo, ali čestitam 
ekipi Sloge na osvojenom pr-
vom mjestu i prilici da sudjelu-
ju u kvalifikacijama. Također, 
čestitam bizovačkom BSK-u 
na pobjedi u kvalifikacijama i 
želim im uspjeha u višem ran-
gu natjecanja.

Nogometnom klubu Sloga že-
lim uspjehe u predstojećoj no-
gometnoj sezoni, a isto tako, 
želim da u novoj sezoni dobre 
uspjehe ostvare i svi ostali op-
ćinski klubovi – Mladost iz Sti-
panovaca, Dinamo iz Budima-
ca, Vuka iz Razbojišta, te NK 
Poganovci, kao i svim klup-
skim mlađim kategorijama koji 
sudjeluju u natjecanjima svoga 

ranga – izjavio je općinski na-
čelnik Goran Đanić.

Pred nama je nova sezona. No-
gometna sezona 2024./2025. 
za 2. ŽNL Našice počinje 24. 
kolovoza. Sloga prvu utakmicu 
igra kod kuće protiv Iskrice iz 
Šaptinovaca, a Mladost također 
kao domaćin dočekuje Vihor iz 
Jelisavca.

Tablica 2. ŽNL Našice – Natjecateljska godina 2023/24.

1. NK Sloga 22 19 2 1 79:21 +58 59
2. NK Željezničar 22 16 5 1 86:23 +63 53
3. NK Vihor (J) 22 11 3 8 47:36 +11 36
4. NK Lila 22 9 6 7 54:31 +23 33
5. NK Zagorac 1952 22 8 5 9  25:40 -15 29
6. NK Martin 22 8 3 11 48:61 -13 27
7. NK Zoljan 22 7 5 10 34:37 -3 26
8. NK Mladost 22 6 8 8 42:49 -7 26
9. NK Croatia 22 6 5 11 38:48 -10 23

10. NK Omladinac 22 6 5 11 33:63 -30 23
11. NK Iskrica 22 5 5 12 31:58 -27 20
12. NK Brezik 22 4 2 16 18:68 -50 14
13. NK Slavonija 0  0 0 0 00 0 0

Županijsko natjecanje za mlade nogometašice

Šampionska ekipa NK Sloge

Krajem travnja u Podgoraču je održano županijsko natjecanje u 
mini nogometu za učenice 5. i 6. razreda. Na natjecanju je nazočilo 
50-ak učenica koje su se borile za plasman na regionalno natjeca-
nje. Natjecanje je otvorila ravnateljica Osnovne škole Hinka Juh-
na Zdenka Vukomanović, a svim sudionicima zaželjela je puno 
uspjeha na samom natjecanju. Općinski načelnik Goran Đanić je 
naglasio kako je ovo događaj koji će ući u povijest Podgorača kao 
prvo nogometno natjecanje na kojemu su sudjelovale učenice.

Natjecanju je nazočila i tajnica Školskog sportskog saveza OBŽ 
Mirna Rajle Brođanac, a policijski službenik Odjela za prevenciju 
PP Našice Jerko Bešlić, mladim je nogometašicama ukazao na 
važnost primjerenog ponašanja na sportskim terenima kroz projekt 
»Budi navijač, a ne razbijač!’«.

Učenice iz Podgorača su osvojile 4. mjesto, a igrale su Ivana Fran-
cuzović, Ana Cvijanović, Tihana Pelin, Gabrijela Jakšetić, Lu-
cija Drekić, Lara Retich, Tena Nađ, Ena Franjković, Lana Földi, 

Gabrijela Gubić, Dunja Todorić, Petra Humplik, Klara Feldi i 
Ena Čukić. 

Mentor učenicama, ali i koordinator natjecanja bio je učitelj Tjelesne 
i zdravstvene kulture Mario Gajski. 
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UČENICE OŠ HINKA JUHNA PODGORAČ NA DRŽAVNOJ SMOTRI U ZAGREBU

Prave zelene junakinje!

OSJEČKO-BARANJSKA ŽUPANIJA 
DODIJELILA POHVALNICE ZA IZVRSNOST

Očuvanje prirodne baštine
Osječko-baranjska županija nizom potpora i aktivnosti potiče izvr-
snost u obrazovanju. Između ostaloga, organizira međužupanijsku 
i županijsku razinu natjecanja i smotri na području Osječko-baranj-
ske županije s ciljem poticanja rada učenika u izvannastavnim ak-
tivnostima, razvijanja natjecateljskog duha i odgovornosti za timski 
rad, poticanja kreativnosti, maštovitosti te intelektualne radoznalo-
sti učenika.

Tim povodom je 18. lipnja u Velikoj vijećnici Osječko-baranjske žu-
panije održana Svečana dodjela priznanja i pohvalnica za natjeca-
nja i smotre izvrsnim učenicima čiji su trud, zalaganje i uspjeh na 
ponos školi, lokalnoj zajednici i županiji. 

Pohvalnice su primile naše učenice Dunja Todorić, Ena Franj-
ković, Ana Cvijanović i Paula Riger koje su na Državnoj smotri 
predstavile projekt iz Građanskog odgoja i obrazovanja pod te-
mom »Očuvanje prirodne baštine«.

Učenice su pod mentorstvom učiteljice Kristine Marinković radile 
na očuvanju i zaštiti Javorisne platane koja je jedini živući primje-
rak perivoja Pejačević.

– Želimo učenike poticati na izvrsnost, motivirati ih da budu što 
bolji u onome za što su nadareni, da se dodatno razvijaju i trude, 
rade i uče. Svečana dodjela priznanja je dobra prilika da mladim 
ljudima pokažemo koliko su nam važni, da pokažemo koliko su 
njihovi mentori važni zbog svega onoga što se su ih naučili, što su 

ih usmjerili da pokažu svoju izvrsnost. Od prošle godine dodatno 
stimuliramo i nagrađujemo najbolje po završetku osnovnog i sred-
njoškolskog obrazovanja te učenike koji su n državnim natjecanji-
ma osvojili jedno od tri prva mjesta – rekao je obnašatelj dužnosti 
župana Osječko-baranjske županije Mato Lukić.

U pratnji školske ravnateljice, Zdenke Vukomanović, učenicama 
je priznanja za ovaj izniman uspjeh dodijelio župan Osječko-ba-
ranjske županije Mato Lukić.

Naše četiri zelene junakinje prilikom primanja županijskih pohvalnica

Akcija na uređenju okoliša platane Posljednja dama i zelene junakinje

Projekt iz Građanskog odgoja i obrazo-
vanja pod temom »Očuvanje prirodne ba-
štine« učenice petih razreda – Ena, Ana, 
Paula i Dunja su sa svojom učiteljicom 
prirode Kristinom Marinković, krajem 
svibnja predstavile svoj rad na Državnoj 
smotri u Zagrebu i dobile sve pohvale od 
povjerenstva. Podsjećamo da se radi o oču-
vanju i zaštiti Javorolisne platane koja je 
jedini živući primjerak perivoja Pejačević 
koji je nekada krasio kuriju (mali dvorac) 
grofa Pavla i Alvine Pejačević i to još u pr-
voj polovici 19.stoljeća.

Prema riječima učiteljice Marinković, 
predstavljena tema je bila pun pogodak, a 
same učenice postale su zelene junakinje. 

Inače, osamljena Javorolisna platana na 
podgoračkom igralištu poznata pod nazi-
vom »Posljednja dama podgoračkog peri-
voja« nedavno je dobila svoju identifika-
cijsku pločicu i ogradu koja krasi tu ljepo-
ticu. Sve je to dio projekta iz Građanskog 
odgoja koji je učiteljica prirode Kristina 
Marinković sa svojim učenicama petih ra-
zreda Enom, Anom, Paulom i Dunjom pro-
vela u djelo, a sve pod pokroviteljstvom 
općinskog načelnika Gorana Đanića.

– Ako vam novouređena Javorolisna plata-
na bude jedna od mjesta na popisu gdje se 
povezuju čovjek i priroda, sigurno nećete 
požaliti – istaknula je učiteljica Kristina 
Marinković.Sa smotre u Zagrebu
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I ove godine besplatni 
udžbenici, ali i dodatni 
obrazovni materijali
Kao i svi hrvatski učenici, i podgo-
rački učenici će za školsku godinu 
2024./2025. dobiti od Ministarstva zna-
nosti, obrazovanja i mladih, udžbenike 
za sve obavezne i izborne predmete.

K tome, Općina Podgorač i općinski 
načelnik, Goran Đanić, svim će uče-
nicima osigurati cjelokupan dodatni 
obrazovni materijal.

Kao i prošle godine, svi čenici od 
Općine dobiti radne bilježnice za sve 
obavezne i izborne predmete, likovne 
mape, geografske atlase (učenicima 
5. razreda), kao i kutije s radnim mate-
rijalom za tehničku kulturu.

Udžbenici i dodatni obrazovni materi-
jal će učenike čekati u školi početkom 
školske godine. Na kraju svake škol-
ske godine udžbenike je potrebno vra-
titi u školu neoštećeno.

Svečana podjela svjedodžbi učenicima 
8.a i 8.b razreda održana je 28. lipnja u 
Osnovnoj školi Hinka Juhna u Podgoraču. 
Posljednjeg dana nastave, osmaši su pri-
mili svjedodžbe i pohvalnice za kraj svog 
osnovnoškolskog obrazovanja. 

Razrednice Martina Jantoš i Ana Nena-
dić, te školska ravnateljica Zdenka Vuko-
manović prigodnim su govorima poželjeli 
učenicima puno uspjeha u daljnjem obra-
zovanju.

Tim povodom, općinski načelnik Goran 
Đanić nazočio je svečanoj podjeli svje-
dodžbi učenicima osmih razreda OŠ Hinka 
Juhna Podgorač u Podgoraču. Kao i prijaš- Novčane nagrade najboljima

OSMAŠI SVEČANO ISPRAĆENI

Najboljima općinske nagrade
njih godina, nagradio je najbolje učenike 
škole novčanom nagradom u iznosu od sto-
tinu eura. Pravo na ovu novčanu nagradu 
imali su učenici koji su svih osam razreda 
osnovne škole završili s prosjekom ocjena 
5,00. 

Ove godine pravo na novčanu nagradu 
ostvarili su učenici: Lovro Riger iz Stipa-
novaca, Lucija Kučić iz Podgorača i Iva 
Miknić iz Podgorača. 

Načelnik Đanić pohvalio je dosadašnji rad 
nagrađenih i svih ostalih učenika, te svim 
osmašima poželio sve najbolje u daljnjem 
školovanju. Ujedno je istaknuo da će se 
i ubuduće Općina Podgorač, u suradnji sa 
OŠ Hinka Juhna Podgorač, uključivati u sve 
projekte vezane uz obrazovanje i rad škol-
ske djece na području Općine Podgorač. Dodjela svjedodžbi ovogodišnjim podgoračkim osmašima

Vrtićarci  
na igralištu
Uz pratnju tete Kristine i Ti-
hane, podgorački vrtićarci 
uživali su u sadržajima dječ-
jeg igrališta u središtu Podgo-
rača.



STOL U ŽETVI – ČETVRTO IZDANJE

Podsjećanje na žetvena jela i običaje
Svrha ove manifestacije je i u tome da pokušamo prikazati nekadašnje načine obavljanja žetve. Odnosno, 
kako je to bilo u vrijeme kada nije bilo kombajna – istaknula je Zdenka Vukomanović

Posljednje nedjelje u lipnju u dvorištu Va-
trogasnog centra u Podgoraču po četvrti je 
put održana gastro-manifestacija »Stol u 
žetvi«. Naime, u organizaciji HKD-a »Pod-
goračani«, a pod pokoroviteljstvom Općine 
Podgorač i općinskog načelnika Gorana 
Đanića, gastronomska manifestacija »Stol 
u žetvi« pokrenuta je 2021. godine kao svo-
jevrsni odgovor na dvogodišnju nemoguć-
nost održavanja slične manifestacije »Uskr-
sni stol u Podgorač« u vrijeme korona-krize. 

Neposredni organizator manifestacije je 
HKD »Podgoračani«, a odražana je pod 
pokroviteljstvom Općine Podgorač i Op-
ćinskog načelnika Gorana Đanića. Manife-
stacija svake godine okuplja sve veći broj 
posjetitelja za koje je degustacija hrane 
bila besplatna, a zabavljao ih je tamburaški 
sastav Kontra.

Kako je podsjetila Zdenka Vukomano-
vić, predsjednica HKD-a »Podgoračani«, 
cilj ove manifestacije je predstavljanje i 
podsjećanje na starinska jela koja su se pri-
premala za vrijeme i nakon žetve. Također, 
ovisno o društvima, namjera je i podsjetiti 
na alate i oruđa kojima se nekada obavljala 
žetva. 

– Svrha ove manifestacije je i u tome da 
pokušamo prikazati nekadašnje načine 
obavljanja žetve. Odnosno, kako je to bilo 
u vrijeme kada nije bilo kombajna. Tako-
đer, valja znati kako su tadašnja žetvena 

događanja prvenstveno bila funkcionalna. 
Žeteoci i svi koji su bili uključeni u veli-
ki posao žetve, nisu nosili svečane odore, 
niti je hrana bila posluživana na bogatim 
stolovima kako je to bilo u vrijeme Uskrsa. 
Ljudi su nosili jednostavnu radnu odjeću 
i služila su se jela koja su bila primjerena 
poslu koji se radio, ali i uvjetima ljetnih 
vrućina. Na ta i takva vremena želi pod-
sjetiti ova naša manifestacija – objasnila je 
Vukomanović.

Uz domaćine – HKD »Podgoračani« – ove 
su godine sudjelovali Hrvatsko kulturno 
društvo »Lisinski« iz Našica, Slovačka 
kulturno-umjetnička udruga »Franjo Stra-
pač« i Matica slovačka iz Markovca Našič-
kog i KUD »Zdenac« iz Zdenaca.

Sve sudionike i okupljene goste pozdravio 
je i općinski načelnik Goran Đanić, za-
hvalivši svim sudionicima na gostovanju i 
HKD-u »Podgoračani« na organizaciji ove 
smotre. Tom prigodom, načelnik je izrazio 
uvjerenje kako će ova manifestacija mla-
đim naraštajima uspješno predstaviti zna-
čaj, vrijednosti i običaje nekadašnjih žetve-
nih poslova.

Predstavnici svih društava kroz kratku su 
prezentaciju potom ispričali su što su pri-
premili na svom stolu, kako su se obukli i 
koji alati su se koristili u žetvi, a oni koji 
su u žetvi nekada i sudjelovali podijelili 
su vlastite priče i doživljaje. U zabavnom 
glazbenom programu nastupio je Tambu-
raški sastav Kontra.

Hrvatsko kulturno društvo »Lisinski« iz Našica HKD »Podgoračani«

 Slovačka kulturno-umjetnička udruga »Franjo Strapač« i Matica 
slovačka iz Markovca Našičkog KUD »Zdenac« iz Zdenaca

Delicije sa žetvenog stola HKD-a Podgoračani


